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6844 DW  ARNHEM 

KennisnetwerkArnhemNijmegen@gmail.com 

Jaarverslag 2019/2020 en Jaarplan 2020/2021 

Het Kennisnetwerk Arnhem Nijmegen is een vrijwilligersorganisatie, niet vallende 

onder de publieke sector. In het voorbije jaar functioneerde het Kennisnetwerk als niet-

juridische entiteit. Het is een voornemen voor het komende jaar om hier verandering in 

aan te brengen. De doelstelling van het Kennisnetwerk blijft hetzelfde: kennis halen, 

verzamelen en delen over de Regio Arnhem Nijmegen, de subregio’s en de gemeenten in 

die regio. Hiertoe wordt gebruik gemaakt van een aantal instrumenten: het lezen van 

openbare overheidsstukken, het aanwezig zijn bij de Regio Overleg(t)-vergaderingen, 

vergaderingen van Gemeenschappelijke Regelingen en Gemeenteraden, symposia etc. 

etc., en het onderhouden van goede bestuurlijke contacten in de Regio. In dit jaarverslag 

kijk ik met veel plezier terug op een bijzonder jaar. Tevens blik ik vooruit en stel ik 

nieuwe doelen voor het seizoen 2020/2021. Het is goed om de peilstok in het werk te 

steken. 

 

Jaarverslag 2019/2020 
Er is veel werk verzet op vele verschillende onderwerpen in de Regio en haar gemeenten.  

 

In het Jaarplan 2018/2019 d.d. 17 oktober 2018 schreef ik dat een van de doelen het opstellen van 
‘saté-prikkernotities’ is. In het Jaarplan staan enkele onderwerpen benoemd. Deze onderwerpen heb ik 

in de afgelopen periode dan ook goed in de gaten gehouden om een goed resultaat te leveren. Een 

onderwerp wat ik niet benoemd had was de ziekenhuiszorg in de Regio Arnhem Nijmegen. Dit thema 
is opgekomen door de aankondiging van het Arnhemse ziekenhuis Rijnstate om haar Poli Zuid in de 

gemeente Overbetuwe over te brengen. Het rapport is inmiddels gereed en zal binnenkort gepubliceerd 

worden. 
 

Concreet zijn er 5 zaken in het Jaarplan 2018/2019 benoemd. Een aanzet is wel gegeven, maar omdat 

niet elke gemeente actief medewerking heeft verleend zijn deze sterk vertraagd. In de komende 

maanden worden deze punten afgerond. Derhalve belicht ik deze in het Jaarplan 2020/2021.  
 

Ook zijn er drie thema’s benoemd om aandacht te geven in de periode 2018/2019. Deze onderwerpen 

hebben aandacht gehad. Energiebeleid is aan de orde gekomen rondom de Regionale Energie 
Strategie. De Omgevingvisies hebben regelmatig aandacht gekregen door inbreng te geven of door 

aanwezig te zijn bij bijeenkomsten. Ook is een poging gedaan om een ‘stand-van-zakennotitie’ op te 

stellen. Integrale Veiligheid heeft nog weinig aandacht gekregen. Alleen is een eerste scan gedaan 
over de taken van de beide Veiligheidsregio’s. 

 

Er is een notitie over de Meerjarenprogrammabegrotingen voor 2019-2022 van de gemeenten Arnhem 

en Nijmegen gemaakt en toegelicht in deze gemeenteraden. Deze toelichtingen en inhoudelijke notities 
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worden gewaardeerd door de betrokken gemeenteraadsleden. Door de blik op de beide steden te 

leggen overbrug je de beide rivieren en worden de raadsleden gevoed. 
 

Ik heb aandacht gegeven aan de verschillende Sportakkoorden in de regio. Ik was aanwezig bij het 

ondertekenen van het Sportakkoord van Lingewaard. Bij de vorming van het Sportakkoord van 
Overbetuwe was ik inhoudelijk meer betrokken. Deze heb ik dan ook mede ondertekend. Inmiddels 

heb ik ook kennisgenomen van het Sportakkoord van Nijmegen. Het Sportakkoord van Arnhem is mij 

helaas nog onbekend. 

 
In de gemeente Berg en Dal is tijdens een thema-avond gesproken over vuurwerk. Ook in de gemeente 

Arnhem is aan de hand van een aantal moties van CDA-raadslid Scott van den Broek besloten om 

vuurwerk afsteken te verbieden. Eveneens is in Nijmegen een motie van Partij voor de Dieren-raadslid 
Michelle van Doorn aanvaard. 

 

Bij de behandeling van de Huisvestingsverordening in de gemeenteraad van Overbetuwe heeft de 

wethouder Volkshuisvesting mij toegezegd dat de jaarverslagen van de Urgentiecommissie en de 
Beroepscommissie aan de gemeenteraad worden gezonden. 

 

De Cultuurregio Arnhem Nijmegen heeft een informatiebijeenkomst georganiseerd. Ik was aanwezig 
bij deze bijeenkomst in het Focus Filmtheater in Arnhem. 

 

Het kabinet heeft een wetsvoorstel in consultatie gebracht wat de Wet gemeenschappelijke regelingen 
wil aanpassen. Berenschot organiseerde op 4 juli 2019 op het Stadskantoor van de gemeente Utrecht 

een interessante bijeenkomst over dit onderwerp. Na aanleiding van deze bijeenkomst stelde ik een 

notitie ‘Graag bestuurlijke lasagne…’ op. Ook diende ik een uitgebreide reactie in bij de consultatie. 

 
Ook heeft het kabinet de NOVI ter zienswijze voorgelegd. Ook op dit belangrijke document heb ik een 

zienswijze ingediend. Daarbij heb ik de zienswijze die de Regio Arnhem Nijmegen indiende ook van 

harte onderschreven. 
 

De grootste gemeente van de regio legde haar Omgevingsvisie 2040 ook ter zienswijze voor. Ook op 

dit document diende ik een zienswijze in. 
 

De gemeente Arnhem diende haar eerste Omgevingsplannen in. Bijzonder, want er is nog geen 

Omgevingsvisie voor Arnhem. Ter gelegenheid van een van deze stukken diende ik een zienswijze in. 

Hierin ging ik vooral in op de rare situatie om nu al Omgevingsplannen te maken zonder Visie. 
 

De Regio wil zich versterken qua structuur. Bij de raadsledenbijeenkomsten mocht ik aanwezig zijn 

om te observeren. Op 9 maart 2020 voerde ik een goed gesprek met de Voorzitter van de Stuurgroep 
Versterking Regionale Samenwerking. Deze Stuurgroep heb ik enkele keren een notitie toegezonden 

om te betrekken bij de ontwikkelingen. Deze notities zijn goed ontvangen. 
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De Regio is goed op weg terug in haar contacten bij het Rijk. Ik heb inmiddels de beschikking over de 

stukken van het BO Leefomgeving van 11 juni 2020. In dit BO is gesproken over de Verstedelijkings-
strategie. Ook is de Omgevingsagenda Oost vastgesteld in dit BO. 

 

De Regio werkt aan de Regionale Energie Strategie. Ik was bij diverse bijeenkomsten over de RES. 
Ook ben ik aangesloten bij de Participatietafel van de RES Arnhem Nijmegen. 

 

Het raadslid Dia Vennis van BOB en fractievolger Hans Kroeze (D66) hebben vanuit hun ODRA-

rapporteurschap in de Overbetuwse gemeenteraad het initiatief genomen om de directeur van de 
ODRA uit te nodigen voor een gesprek. Zij nodigden daar de raadsleden in de Regio Arnhem en de 

Statenleden voor uit. Ook ik was hier aanwezig. Hierdoor heb ik mij voorgenomen bij het AB van de 

ODRA langs te gaan. Op 9 juli is dit gelukt. Het was goed om een keer bij een AB-vergadering van de 
ODRA te zijn geweest. Als je ergens komt gaat het pas echt leven. 

 

Het Algemeen Bestuur van de Regio Arnhem Nijmegen kwam ieder jaar 4 keer bijeen op de Regio 

Overleg(t)-dagen. Ik vind het goed om bij deze belangrijke dagen aanwezig te zijn en mijn gedachten 
mee te geven. Elke vergadering voerde ik dan ook het woord. Slechts op de Regio Overleg(t)-dag in 

december 2018 was ik afwezig. Bij elke vergadering presenteerde ik een memorandum ‘Rondje door 

de Regio’. 
 

Ter gelegenheid van de P&C-cycli van de Regio Arnhem Nijmegen stelde ik per portefeuille een 

zienswijze op. Deze werden door de PFO’s en door het AB behandeld bij deze stukken. 
 

Het einde van dit verslagjaar verliep abrupt heel anders dan gewoon. Door Covid-19 was het niet meer 

mogelijk om fysiek aanwezig te zijn bij vergaderingen van de gemeenteraden. Gelukkig was het wel 

mogelijk om bij de vergaderingen van het Algemeen Bestuur van de Regio Arnhem Nijmegen en de 
ODRA te zijn. De andere vergaderingen zijn digitaal te volgen. Het is echter niet hetzelfde om een 

vergadering via de digitale weg te volgen. Het is mij nog duidelijker geworden dat politiek echt 

mensenwerk is. Wel heeft deze periode ook een bezinning mogelijk gemaakt: wat wil ik nu echt wel 
doen en wat kan een beetje minder… een meer evenredige verdeling van aandacht is nodig. 

 

Jaarplan 2020/2021 
De volgende zaken staan op de planning voor het seizoen 2020/2021. 

 

1. Collegeakkoorden 2018-2022 

Een quickscan van de huidige coalitieakkoorden zal in september 2020 verschijnen. 

 

2. Jaarstukken Arnhem en Nijmegen 2019 

Op dit moment worden informatieve vragen over de Jaarstukken van de gemeenten Arnhem en 

Nijmegen gesteld. Nadat de antwoorden binnen zijn volgen er per onderwerp quickscans. Deze zullen 
de basis vormen voor satéprikkernotities. 

 

 

 



 
 
 

 4 

3. Perspectiefscan 2021 

Op dit moment worden informatieve vragen over de Kaderbrieven van de gemeenten Arnhem en 
Nijmegen gesteld. Daarna zullen er informatieve vragen over de Kaderbrieven van de andere 

gemeenten worden geformuleerd. Nadat de antwoorden binnen zijn volgt er een satéprikkernotitie over 

deze stukken. De gemeenten kunnen deze dan betrekken bij de behandeling van de Begroting 2021. 
 

4. 18x Gemeentelijke Omgevingsvisie = Regionale Omgevingsvisie? 

De Omgevingswet is met een jaar uitgesteld. Toch zijn er vele gemeenten die hard op weg zijn hun 

gemeentelijke omgevingsvisie vast te stellen. Ook zijn er gemeenten die dat al hebben gedaan. Een 
quickscan met betrekking tot dit onderwerp is zinvol. 

 

5. Economische Visie Arnhem-Nijmegen 
De gemeente Nijmegen heeft haar economische visie opgesteld. De gemeente Arnhem heeft nog een 

vigerende visie. The Economic Board werkt hard aan de versterking van de regionale economie. Zij 

hebben gevraagd om een vergelijking van deze stukken, waarin met nadruk de overeenstemming 

gezocht wordt. 
 

6. Media in de Regio 

Eerder is al een uitvraag gedaan over de vergunde concessies aan lokale omroepen. Een goede 
verwijzing naar een vindplek is binnengekomen. De resultaten zullen worden gepresenteerd in een 

korte notitie. 

 

7. Inwonerparticipatie 

Er is goed opgelet bij diverse gemeenten bij behandeling van initiatieven rondom inwonerparticipatie. 

Een quickscan is in voorbereiding. 

 

8. Verzoek van VVD Arnhem over Wonen 

In een raadskamervergadering heeft VVD-raadslid Menno Loos verzocht om een korte notitie over 

Wonen. 
 

9. Knopen uit het Knooppunt 

Het is goed om achteruit te blikken. De Stadsregio Arnhem Nijmegen kende vele mooie en 
inhoudelijke visies. In een aantal rapportages wordt hier aandacht aan gegeven. Deze kunnen als 

achtergrondstukken bij de behandeling van de Regionale agenda en visie worden betrokken. 

 

10. Visie RegioAN 
Een viertal notities voor de toekomst wordt voorbereid. Wonen, energie, mobiliteit en werk zijn de 4 

thema’s waar de regio mee bezig is en deze thema’s worden dan ook belicht in deze stukken. Deze 

kunnen dan bij de Regionale agenda en visie betrokken worden. 
 

11. Vuurwerk 

Na het aanvaarden van de motie-Van den Broek en de motie-Van Doorn is vuurwerk een regionaal 

item geworden. Een korte quickscan zal worden opgesteld. 
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12. Sportakkoord 

In de Regio Arnhem Nijmegen zijn diverse gemeentelijke Sportakkoorden opgesteld en ondertekend. 
Een quickscan over dit onderwerp is dan ook nuttig. 

 

13. Visie RegioAN 
Een viertal notities voor de toekomst wordt voorbereid. Wonen, energie, mobiliteit en werk zijn de 4 

thema’s waar de regio mee bezig is en deze thema’s worden dan ook belicht in deze stukken. Deze 

kunnen dan bij de Regionale agenda en visie betrokken worden. 

 

14. Verstedelijkingsvisie en Omgevingsagenda 

Er zal een document met een reactie de Omgevingsagenda Oost en een inbreng voor de 

Verstedelijkingsvisie worden opgesteld. 
 

15. De nieuwe Metropoolregio 

Ook in het komende jaar zal ik mee blijven denken over de toekomst van de nieuwe regionale 

samenwerking. De uitgebrachte Visie en Agenda zullen voorzien worden van een appreciatie.  
 

Uiteraard verneem ik graag suggesties voor andere onderzoeken. 

 

Tenslotte 

Ik spreek de hoop uit dat het snel weer mogelijk zal worden om bij de verschillende gemeenten binnen 

te lopen en de burgemeesters, wethouders, gemeenteraadsleden en griffiers te zien en te spreken. 
Ontmoeting is zo wezenlijk in dit werk. 

 

Ook in de komende periode zal ik weer de Regio, de MGR’s, de OD’s, de VR’s en de gemeenten 

nauwgezet volgen. Kennis halen, kennis delen: dat blijft het doel. 
 

Arnhem, 1 augustus 2020. 

 
 

Ramon Barends 


